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Besluitenlijst                    Gemeenteraad 

 

Status  : openbare vergadering 

Datum  : donderdag 17 oktober 2019 

Aanvang  : 20.00 uur 

Locatie  : Raadzaal gemeentehuis, Stadhuisplein 1 

 

Aanwezig: 

Voorzitter: mevrouw J.W.E. Spies (burgemeester) 

De griffier: mevrouw J.A.M. Timmerman 

De raadsleden: mevrouw C.J. Blom-de Ruiter (ChristenUnie), de heren R.J. Blom (NieuwElan) en 

P.B.W. Bontekoe (Wijken en Kernen Belangen), mevrouw E. Braat (VVD), de heren M.H. du Chatinier 

(ChristenUnie) en R.B. Driesen (GroenLinks), mevrouw L. Godart (NieuwElan), de heren H.H. Goes 

(PvdA) en J.N. van Gool (CDA), mevrouw G.A. Groep-Eijsackers (SP), mevrouw A. de Groot-Slagter 

(RijnGouweLokaal), de heren G. van den Ham (D66) en R. van Heusden (NieuwElan), mevrouw 

P.C.H. Hoogenes-van Noort (NieuwElan), mevrouw J. Huls (GroenLinks), de heren J.A. de Jeu 

(NieuwElan) en W.A. van Kleef (GroenLinks), mevrouw I.A.H. van de Kolk (SP), mevrouw M.J. 

Kottenhagen (GroenLinks), de heren R.J. van Kuijk (SGP), P.T.F. Langerak (NieuwElan) en B.M. 

Leenaerts (VVD), mevrouw W.E.F.T. van der Louw-Vergeer (CDA), de heer P.J.A. Morssink (D66), 

mevrouw A.M. Noordermeer-Krommendam (VVD), de heer B. van Polanen (VVD), mevrouw E.F.M. 

Scholtens (CDA), de heren E. Straver (PvdA) en H.C. Uittenbogaart (NieuwElan), mevrouw M.R. 

Verkleij-Lemmers (CDA), de heer M. Vermeulen (CDA), mevrouw W.E. Verschuur (BeterAlphen), de 

heer P.A.G. Versteeg (NieuwElan), mevrouw M.C.M. de Vos-Verwaijen (VVD), de heren M. de Vries 

(D66), B. Wienbelt (VVD), J.P. Wijnhorst (CDA), E. Zevenbergen (NieuwElan) en F.J.H. van Zuylen 

(GroenLinks) 

verder de wethouders: G.P. van As (NieuwElan), J.A. de Jager (CDA), L. Maat (GroenLinks), J.G. 

Schotanus (NieuwElan) en C.J. van Velzen (CDA) 

 

   

1  Opening en vaststellen agenda   

 De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. 

De volgende agendapunten zijn aan de agenda toegevoegd. 

− Agendapunt 16: Deelname GR-en per 1 januari 2020 aan werkgeversvereniging voor 

niet-gemeenten VNG (276413), inzenden zienswijzen; 

− Agendapunt 17: Bekrachtigen opgelegde geheimhouding Grondexploitatie en Facilitaire 

Exploitatie bedrijventerrein Hoogewaard fase. 

De agenda wordt vastgesteld. 

 

   

2  Vaststellen besluitenlijst raadsvergadering 26 september 2019  

 De besluitenlijst wordt ongewijzigd vastgesteld.  

   

3  Vragen raadsleden  

 Wordt geen gebruik van gemaakt.  
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4  Lijst ingekomen mededelingen en brieven  

 • Collegebesluit (229285) 4 hoog stapelen containers Alpherium: Mevrouw Verschuur 

vraagt om handhaving t.b.v. rust van omwonenden; 

• Collegebesluit Vervoerplan 2020 Arriva (274462): verzoek aan agendacommissie om dit 

te agenderen voor bespreking in commissieverband, i.c.m. aanbesteding OV concessie 

Zuid Holland Noord (263326) (Q1 2020); 

• Collegebesluit Randvoorwaarden haalbaarheidsonderzoek Nationaal popmuseum als 

nieuwe bestemming Oude Raadhuis Alphen aan den Rijn (275409): uitschietverzoek van 

mevrouw Noordermeer kan niet worden gehonoreerd. Het haalbaarheidsonderzoek loopt 

immers al. De raad wordt geïnformeerd over uitkomsten; 

• Brief inwoners over eventuele sluiting supermarkt Aldi Puttelaan Boskoop (273507): de 

zorg van mevrouw Van der Louw over behoud van een levensmiddelenwinkelfunctie in 

Snijdelwijk-west wordt door wethouder Schotanus gedeeld, wellicht kan een rijdende 

winkel een oplossing bieden. 

Met de overige afdoeningsadviezen wordt ingestemd. 

 

BESPREEKSTUKKEN  

5  Cultuurvisie 2019 - 2024 'Kunst en Cultuur Verbindt' (263010), vaststellen en beschikbaar 

stellen budget 

 

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 3 oktober en eerder in mei 2019. 

Mevrouw Verkleij geeft een toelichting op het door CDA/GroenLinks/Nieuw Elan/D66/SGP en 

WKB ingediende amendement, waarin een fasering in de uitvoering van de Cultuurvisie wordt 

aangebracht, in combinatie met tussentijdse evaluaties waardoor bijsturing mogelijk is, 

indien gewenst. Tevens voorziet dit amendement in de mogelijkheid om een aantal nu nog 

ontbrekende onderdelen alsnog aan de cultuurvisie toe te voegen zoals visie op erfgoed en 

immaterieel erfgoed. 

Mevrouw Hoogenes heeft een amendement ingediend dat voorziet in het benoemen van het 

belang van immaterieel erfgoed in de Cultuurvisie. 

Een groot aantal fracties is teleurgesteld over de nu voorliggende cultuurvisie: nog geen 

voldragen stuk, inhoud, richting en ontwikkelingsperspectief ontbreekt, geen zicht wat wel 

en niet  onder Cultuur wordt verstaan en wat dat dan mag kosten. 

Tegelijkertijd moet er nu ook wel iets geburen, niet alleen voor Alphen stad maar voor alle 

wijken en kernen en alle bevolkingsgroepen. In zijn algemeenheid  worden het 

cultuurplatform en de cultuurmakelaar als positief bestempeld, waarbij vooral aandacht 

wordt gevraagd voor de verbinding tussen alle culturele initiatieven. Aandacht wordt 

gevraagd voor behoud en stimulering van kleine initiatieven, waarbij verbinding wordt 

gezocht met sociale domein. Daarbij wordt de suggestie gedaan van het opstellen van een 

overzicht van alle cultuurorganisaties/activiteiten, zo mogelijk in combinatie met de Sociale 

kaart. 

Wethouder Maat is, ondanks de kritiek, blij dat veel fracties ook vinden dat we nu moeten 

starten met Cultuurplatform en cultuurmakelaar en het nader uitwerken van de ambitie om 

cultuur aan te bieden in de gehele gemeente en voor alle bevolkingsgroepen. De cultuurvisie 

is een dynamisch document. Goed om op basis van het in het amendement genoemde 

fasering aan de gang te gaan en een uitvoeringsagenda op te zetten. Daar speelt de 

uitwerking van de kerntakendiscussie wel een rol. Ook is het belangrijk om het immateriële 

erfgoed toe te voegen. Daar is overigens al overleg over gaande, een voorstel m.b.t. 

actualisatie erfgoedbeleid komt spoedig naar de raad. De suggestie van een overzichtskaart 

van alle culturele organisaties wordt omarmd. Desgevraagd laat de wethouder weten dat het 

budget van 65.000 een vast bedrag per jaar is. 
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Het amendement van Nieuw Elan en GroenLinks wordt ingetrokken 

Het amendement van CDA e.a. wordt in stemming gebracht en aangenomen met stemmen 

voor van CDA, SGP, D66, CU, PvdA, GL, NE en WKB: 

De raad besluit met stemmen voor van CDA, SGP, D66, CU, PvdA, GL, NE en WKB: 

1. De Cultuurvisie ‘Kunst en cultuur verbindt ‘2019-2030 Fase 1 en de daarbij behorende 

uitvoeringsagenda 2019-2020 vast te stellen. Daarmee spreekt de Raad voor de 

komende 10 jaar de ambitie uit om:  

I. Iedereen te laten kennis maken met cultuur, in alle wijken en kernen en door 

middel van een breed aanbod van activiteiten.  

II. Door culturele bloei de gemeente aantrekkelijker te maken. Zichtbaar, 

herkenbaar en ook in de openbare ruimte aanwezig.   

III. Samenwerking te faciliteren binnen een cultureel platform waarin organisaties 

een gezamenlijke verantwoordelijkheid voelen voor cultuur in Alphen aan den 

Rijn.  

2. Voor het extra cultuurbudget van € 65.000 wordt voorgesteld dit in 2020 te dekken uit 

de domeinreserve Sociaal Domein en vanaf 2021 om dit mee te nemen in de integrale 

afweging kadernota 2021. De verwerking hiervan en eventuele risico’s zullen worden 

meegenomen en gemeld in de najaarsnota 2019; 

3. In het derde kwartaal 2020 de raad ter besluitvorming een ge-update Cultuurvisie “Kunst 

en cultuur verbindt” 2019-2030 Fase 2 aan te bieden en de daarbij behorende 

uitvoeringsagenda 2021-2025. Hierin zijn nieuwe inzichten en een aangescherpte 

ambitie integraal opgenomen, aangevuld o.a. met de nu nog ontbrekende paragrafen: 

visie op erfgoed en immateriële erfgoed; visie op musea; visie op poppodia; visie op 

theaters, visie op het bibliotheekwezen en visie op de huisvesting van culturele 

organisaties.  

4. De financiële vertaling hiervan mee te nemen in de programmabegroting 2021 en de 

meerjarenbegroting 2022-2025. 

5. Na 2020 om het jaar te komen met een evaluatierapport en de uitkomst daarvan mee te 

nemen in de cultuurvisie, die daarmee actueel blijft. 

   

6  Theater Castellum (245139), extra middelen beschikbaar stellen voor verbouwing  

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 3 oktober 2019. 

De fracties VVD, RGL en SP dienen een amendement in waarin wordt voorgesteld de 

verbouwing van het pand van theater Castellum vooralsnog niet door te laten gaan, nu 

potentieel geïnteresseerde partijen zich gemeld hebben voor de koop van het pand 

Castellum en de verbouwing uit te stellen totdat duidelijkheid is verschaft over zowel de 

eventuele verkoop van het pand en bij gebreke daarvan uit de Cultuurvisie een duidelijke 

toekomstvisie voor het theater is opgesteld met een bijbehorend onderliggend financieel 

plaatje waar de verbouwing integraal wordt betrokken, die zulks aan de Gemeenteraad zullen 

worden overhandigd. 

De fracties van D66 en SGP dienen een amendement en de fracties van D66 en RGL dienen 

motie in met de strekking om de besluitvorming over het onderzoek naar poppodium los te 

koppelen van besluitvorming over de verbouwing Castellum en met als doel voor beide 

onderzoeken niet € 50.000 maar € 40.000 euro uit te trekken: € 20.000 voor 

marktverkenning voor potentiele huurders/kopers voor Castellum en € 20.000 voor 

onderzoek naar haalbaarheid poppodium. 

De fractie van SP dient een motie in met als strekking: geen verkoop Castellum tijdens of 
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voorafgaand aan de verbouwing. 

 

Hoewel een aantal fracties overtuigd is van de noodzaak van een verbouwing van het 

Castellum waardoor de bezettingsgraad wordt verbeterd en daarmee de exploitatie, is de 

vraag aan de orde in hoeverre het verstandig is te verbouwen als tegelijkertijd naar een 

huurder/koper van het pand wordt gezocht. Gesprekken zijn al gaande. 

 

Wethouder Maat merkt op dat in voorliggend voorstel drie zaken aan de orde zijn: noodzaak 

tot verbouwing Castellum, onderzoek haalbaarheid poppodium en marktverkenning om 

exploitatie van Castellum in particuliere handen te leggen. Uit onderzoek staat onomstoten 

vast dat de verbouwing verstandig is, ook in geval van verhuur of verkoop, omdat de waarde 

van pand toeneemt. Wat betreft loskoppelen besluitvorming poppodium, adviseert de 

wethouder om dit, omwille van tijd, te doen middels het opnemen van een separaat 

beslispunt. 

 

Na een schorsing stelt wethouder Maat de raad voor om beslispunt 1 (verbouwing Castellum) 

aan te houden totdat de marktconsultatie is afgerond. Besluitvorming over dit punt is dan 

voorzien in de raadsvergadering van 12 december as. 

 

De moties van VVD en SP maken nu geen onderdeel uit van de besluitvorming. 

De fractie van D66 dient een gewijzigd amendement in dat in stemming wordt gebracht. 

De raad besluit beslispunt 1 aan te houden. Beslispunt 2 wordt aangenomen met stemmen 

voor van VVD, CDA, SGP, D66, CU, PvdA, GL, NE, RGL en WKB. 

Beslispunt 3 wordt aangenomen met stemmen voor van CDA, RGL, D66, PvdA, GL en NE. 

De raad besluit (inclusief amendement): 

1 Het besluit om In te stemmen met het collegebesluit van 17 september 2019 om de 

verbouwing van het pand Castellum door te laten gaan aan te houden en de daaruit 

voortkomende incidentele financiële gevolgen vanwege de verwachte inkomstenderving 

van € 338.000 in de begroting te verwerken via de voorjaarsnota 2020 en de definitieve 

afrekening in 2021 te laten plaatsvinden 

2 Een incidenteel budget beschikbaar te stellen van € 20.000 door gebruik te maken van 

de vrije ruimte binnen de reserves Sociaal domein en dit in de begroting te verwerken via 

de Najaarsnota 2019 voor het uitwerken van advies 2 en 3 van de GalanGroep 

(bijgevoegd) voor: 

a) Een traject waarbij (juridisch) advies wordt ingewonnen op welke manier 

geïnteresseerde ondernemers, exploitanten of investeerder in het pand Castellum 

betrokken kunnen worden bij de exploitatie en/of verkoop van het pand Castellum. 

Op basis van dit advies tot een voorstel komen.  

Uitgangspunt is dat de uitvoering van theater- en podiumkunsten in het pand blijven 

bestaan en dat het pand dus een culturele bestemming behoudt.  

b) De huidige governance-structuur wordt in het onderzoek en voorstel meegenomen. 

3 Een incidenteel budget beschikbaar te stellen van € 20.000 door gebruik te maken van 

de vrije ruimte binnen de reserves Sociaal domein en dit in de begroting te verwerken via 

de Najaarsnota 2019 voor een behoefte- en haalbaarheidsonderzoek naar een fysiek 

poppodium in Alphen aan den Rijn en dit uit te werken in een voorstel. 

7  Beleidsnota Alphense kinderboerderijen 2019-2025 (213247), vaststellen  

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 10 oktober 2019 en eerder in juni 

2019. 

 



5 

 

Het amendement van CDA, RGL, GL, PvdA, CU, SGP, VVD en SP wordt toegelicht: de komende 

jaren gebruiken om toe te werken naar de gewenste situatie. Hiervoor is extra geld nodig. De 

heer Blom doet de suggestie om in het ter beschikking te stellen extra geld een afbouw op te 

nemen, zodat besteding overeenkomt met Plan van Aanpak, waarbij steeds meer toegewerkt 

wordt naar de toekomstige situatie. 

 

Wethouder Maat merkt op dat college voorstelt extra geld aan de Kinderboerderijen te 

besteden op weg naar een toekomstbestendige situatie waarin nadruk ligt op educatie en 

dierenwelzijn. Het college wijst op het feit dat in het amendement gesproken wordt over een 

maximaal ter beschikking te stellen budget: het niet benodigde deel moet terugvloeien naar 

reserve Sociaal Domein. Vraagt aandacht voor een jaarlijks af te bouwen bedrag. 

 

Het amendement wordt aangenomen met stemmen tegen van D66. 

De raad besluit met stemmen tegen van D66: 

1 de gewijzigde nota van inspraak en wijzigingen, naar aanleiding van de concept 

beleidsnota kinderboerderijen gemeente Alphen aan den Rijn, vast te stellen;  

2 de beleidsnota kinderboerderijen en dierenweides gemeente Alphen aan den Rijn 2019 

vast te stellen met de hierna opgenomen inhoudelijke en organisatorische 

uitgangspunten:  

Inhoudelijke uitgangspunten:  

➢ De Alphense kinderboerderijen dragen bij aan de volgende maatschappelijke 

effecten:  

1 Kinderen tot 12 jaar hebben een gezonde leefstijl.  

2 Het ontwikkelen van vaardigheden en competenties draagt bij aan:  

a. Het behouden en vinden van werk  

b. Het onderhouden en ontwikkelen van netwerken  

c. Het voorkomen of opheffen van eenzaamheid.  

3 Vrijwilligers leveren een zinvolle bijdrage aan talentontwikkeling en ontwikkelen 

hiermee zichzelf en/of anderen.  

4 Inwoners zijn fysiek en psychisch gezond en sociaal-emotioneel vaardig.  

5 Inwoners kunnen optimaal meedoen in de samenleving.  

➢ Een kinderboerderij is een specifieke voorziening die in eerste instantie educatie aan 

inwoners van de gemeente biedt, maar ook recreatie en participatie mogelijk maakt 

(definitie: wat verstaat de gemeente onder een kinderboerderij).  

➢ Educatie op de kinderboerderij draagt bij aan kennis over dieren, natuur, milieu en 

duurzaamheid voor jong en oud (educatieve functie).  

➢ Een kinderboerderij maakt de omgeving leefbaarder en dient als een 

ontmoetingsplaats (recreatieve functie).  

➢ Een kinderboerderij draagt bij aan participatie door integratie van mensen met een 

beperking of kwetsbare mensen met bijvoorbeeld een verslaving mogelijk te maken 

(participatieve functie). 

Organisatorische uitgangspunten:  

➢ Een kinderboerderij is betrokken bij de wijk of kern waar ze haar activiteiten 

organiseert.  

➢ De kinderboerderij zoekt voortdurend de samenwerking met bedrijven, particulieren 

en andere (maatschappelijke) organisaties, zonder de concurrentie aan te gaan en 

zonder haar zelfstandigheid en onafhankelijkheid uit het oog te verliezen. 

➢ De kinderboerderij zorgt voor een bedrijfsmatige aanpak, met inzet op zichtbaarheid 
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en gastvrijheid. 

➢ Het dierenbestand is simpel en bevat niet meer dan 7 soorten landbouwdieren in 

combinatie met kleine huisdieren. 

➢ De kinderboerderij exploitant zet zich in voor een zo goed mogelijk dierenwelzijn. 

Dit toont de exploitant aan door een dierenwelzijnsplan op te stellen, waarbij de aard 

en welzijnsbehoeften van het dier op de eerste plaats worden gezet. 

➢ Om te borgen dat de kinderboerderij een veilige en verantwoorde plek is voor 

bezoekers, medewerkers en dieren zorgt de kinderboerderij ervoor dat zij beschikt 

over het keurmerk zoönosen, dat de beheerders een verklaring omtrent het gedrag 

(VOG) kunnen overleggen en dat de beheerders een bedrijfshulpverlening (BHV) 

cursus hebben gevolgd.  

➢ Onder nevenactiviteiten verstaan we activiteiten die niet rechtstreeks met het beheer 

of de exploitatie van een kinderboerderij te maken hebben en die ondergeschikt zijn 

aan de educatieve, recreatieve en participerende functie van de kinderboerderij. 

3 in te stemmen met de in hoofdstuk 3 geschetste uitwerking toekomstige situatie; 

4 als volgt invulling te geven aan de in de raadsvergadering van 4 juli jl. overgenomen 

motie (lees: door de betreffende wethouder gedane toezegging om de drie 

kinderboerderijen open te houden): 

➢ om naar de in hoofdstuk 3 geschetste uitwerking van de toekomstige situatie te 

kunnen groeien een bedrag van maximaal € 150.000,--  incidenteel te reserveren 

vanuit de reserves van het sociaal domein; 

➢ dit bedrag in drie jaarlijkse termijnen beschikbaar te stellen;  

➢ deze termijnen vast te stellen in samenspraak met de SAK; 

➢ af te spreken met de SAK hoe om te gaan met besparingen die lopende de periode 

van drie jaar gerealiseerd worden; 

➢ aan het eind van de 3 jaar het restant van de reservering in de domein reserve te 

laten terugvloeien; 

➢ in het in 2019  op te stellen uitvoeringsprogramma afspraken te maken over 

evaluatie; 

➢ de SAK de nodige ondersteuning – waarover nog nadere afspraken dienen te worden 

gemaakt - te bieden bij het voorbereiden en sluiten van 

samenwerkingsovereenkomsten met bedrijven en organisaties; 

➢ in het uitvoeringsprogramma prestatie indicatoren op te nemen op het gebied van 

duurzaamheid, klantgerichtheid, samenwerking  en diervriendelijkheid; 

➢ de raad hiervan jaarlijks in commissieverband op de hoogte te stellen. 

   

HAMERSTUKKEN  

8  2e fase herijking buurt- en dorpshuisvoorzieningen (271598)  

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 10 oktober 2019. 

Desgevraagd gaat wethouder Van Velzen kort in op de onrust die de afgelopen weken is 

ontstaan in de Molukse gemeenschap inzake (o.m. naamgeving) MFA Dennenlaan. 

Hedenmiddag heeft overleg plaatsgevonden waarin misverstanden zijn besproken. Een en 

ander is vastgelegd in een gespreksverslag ondertekend door alle betrokkenen. Dit verslag 

wordt aan de raad ter beschikking gesteld. Ook is afgesproken met enige regelmaat 

bestuurlijk overleg te hebben om misverstanden in de toekomst te voorkomen. Overigens 

blijft de naam Kaju Putih gehandhaafd als naam voor het wijkcentrum. 

Stemverklaringen: 

Mevrouw De Groot is het niet eens met voorgestelde plannen inzake Westerhove, Wielewaal, 
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Anker en de rol van Woonforte; 

De heer Du Chatinier complimenteert het college met het aangepaste raadsvoorstel en roept 

op om fase 3 op de koninklijke weg uit te voeren zodat uiteindelijk een besluit voorligt waar 

niemand tegen kan zijn. Dit vraagt communicatie, draagvlak en zorgvuldige 

beëindigingscontracten; 

De heer Goes vraagt in deze raadsperiode een besluit over een nieuw dorpshuis in 

Hazerswoude Rijndijk te nemen; 

De heer Versteeg: wil in de besluittekst het volgende aanpassen 

Oude zin: 

• Een zoekopdracht te geven voor het vinden van een nieuwe locatie voor een nieuw 

dorpshuis van Toekomst in Hazerswoude Rijndijk.  

Nieuwe zin: 

• Een opdracht te geven om te onderzoeken of de nieuwbouw van de basisschool naar 

voren gehaald kan worden. Hierbij wordt ook onderzocht of een brede combinatie 

van onderwijs, sport en dorpshuisfunctie (incl. huisvesting maatschappelijke 

organisaties) mogelijk is. 

De voorzitter geeft aan dat dit niet kan bij een stemverklaring.  

Mevrouw Verschuur: wil de Wielewaal niet sluiten en een nieuw pand voor Anker; 

De heer De Vries is tevreden met aanpassingen in het voorstel. Vraagt aandacht in verdere 

uitwerking voor definiëring van termen: buurthuis, wijkcentra en dorpshuis. 

De heer Wienbelt is blij met voorliggend procesvoorstel en definitieve besluitvorming begin 

2020. Vraagt aandacht voor twee jeugdvoorzieningen en voedselbank; 

Mevrouw Verkleij: tevreden met aangepast voorstel, uit haar zorg over locatie Hazerswoude 

Rijndijk; 

Mevrouw Van de Kolk: is tegen dit voorstel omdat het aantal buurt en dorpshuizen hierdoor 

wordt beperkt. 

De raad besluit met stemmen tegen van SP, RGL en BA:  

1 Voornemens te zijn de volgende besluiten, per gebied, vanuit de herijking dorps- en 

buurthuizen fase 2, te nemen:  

1.1. Aarlanderveen:  

• De huidige situatie handhaven en de ruimtelijke ontwikkelingen op het gebied 

van woningbouw af te wachten alvorens verdere plannen te maken.   

1.2: Hoorn:  

• Buurtcentrum Dennenlaan en buurtcentrum Zeehelden aanwijzen als de twee 

buurtcentra van de Toekomst in de wijk en daarmee locatie Westerhove niet 

langer te faciliteren vanuit de gemeente.   

1.3: Centrum:  

• Wijkcentrum Swaenswijck aan te wijzen als wijkcentrum van de Toekomst en 

daarmee de locatie Wielewaal niet langer te faciliteren vanuit de gemeente.   

1.4: Kerk en Zanen:  

• Wijkcentrum Kerk en Zanen is het wijkcentrum van de Toekomst.   

1.5: Ridderveld:  

• Het droge deel van zwembad Aquarijn te benoemen tot wijkcentrum van de 

Toekomst en daarmee de locatie wijkcentrum  Ridderveld niet langer te 

faciliteren vanuit de gemeente.    

• Briljantstraat 1 te benoemen tot een buurthuis voor Ridderveld en op een nader 

te bepalen locatie een tweede buurthuis te realiseren.   
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1.6: Benthuizen:  

• Dorpshuis De Tas is het dorpshuis van de Toekomst.   

1.7: Boskoop:  

• De Plataan is het wijkcentrum van de Toekomst.   

• De multifunctionele ruimte in het Oude Raadhuis (waaronder bibliotheek) te 

benoemen tot dorpshuis.   

1.8: Hazerswoude Dorp  

• Dorpshuis De Juffrouw is het dorpshuis van de Toekomst.  

1.9: Hazerswoude Rijndijk:  

• De Rhynenburchschool tijdelijk, voor een periode van ongeveer 5 jaar, aan te 

wijzen als dorpshuis en Het Anker als dorpshuis niet langer te faciliteren vanuit 

de gemeente.  

• Een zoekopdracht te geven voor het vinden van een nieuwe locatie voor een 

nieuw dorpshuis van Toekomst in Hazerswoude Rijndijk.   

• De huidige gebruikers te ondersteunen bij het vinden van een andere locatie en 

Het Anker na 31 december voor een korte periode nog beschikbaar te houden 

indien nodig.  

• Pleyn ’68 te benoemen tot dorpshuis.   

1.10: Koudekerk aan den Rijn:  

• De Ridderhof is het dorpshuis van de Toekomst.  

1.11: Zwammerdam:  

• De nieuw te bouwen Multifunctionele Accommodatie met dorpshuisfunctie is 

het dorpshuis van de Toekomst.  

2 De volgende aspecten nader uit te werken, om tot de gewenste eindsituatie zoals 

geformuleerd onder beslispunt 1 te komen: 

- financiële gevolgen  

- uitgewerkte tijdsplanning  

- beëindigingsvoorstellen voor de buurt- en dorpshuizen die niet meer financieel 

worden ondersteund. Het betreft De Wielewaal, Westerhoven, Het Anker en 

wijkcentrum Ridderveld.  

3 Aan de hand van de uitkomsten van de uitwerking van de onder beslispunt 2 

genoemde punten, in januari/ februari 2020 een definitief besluit te nemen over de 

gewenste eindsituatie.  

   

9  Bestemmingsplan ontsluitingsweg Archeon/Burggooi (270087), vaststellen  

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 3 oktober 2019. 

Stemverklaringen: 

Mevrouw Verschuur is tegen dit voorstel: haars inziens moet de wijk niet belast worden met 

parkeerproblemen van bezoekers van het Archeon a.g.v. het betaald parkeren bij Archeon; 

Mevrouw De Groot is tegen dit voorstel gelet op de reacties van de omwonenden. Bovendien 

komen de parkeergeldopbrengsten niet ten goede aan de gemeente maar aan een 

commerciële ondernemer. 

De raad besluit met de stemmen van BA en RGL tegen:  

1 de beantwoording van de zienswijzen, zoals opgenomen in de Nota van zienswijzen 

bestemmingsplan Parkeren Archeon en verkeersontsluiting Burggooi (bijlage 1) vast te 

stellen; 

2 vast te stellen dat het bestemmingsplan niet leidt tot belangrijke nadelige milieugevolgen 

en geen milieueffectrapport hoeft te worden opgesteld; 
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3 de regels, de toelichting, de verbeelding en bijbehorende documenten van het 

ontwerpbestemmingsplan Parkeren Archeon en verkeersontsluiting Burggooi te wijzigen 

zoals aangegeven in de Nota van zienswijzen (bijlage 1); 

4 het gewijzigde bestemmingsplan, met identificatienummer 

NL.IMRO.0484.Aentreearcheon-VA01, digitaal met de bijbehorende bestanden, vast te 

stellen in overeenstemming met het ter inzage gelegde ontwerp en de hiervoor onder 2 

aangegeven wijzigingen; 

5 de analoge afgeleide verbeelding van het bestemmingsplan Parkeren Archeon en 

verkeersontsluiting Burggooi gewijzigd vast te stellen; 

6 geen exploitatieplan vast te stellen op grond van artikel 6.12, tweede lid onder a van de 

Wet ruimtelijke ordening, omdat de kosten van de grondexploitatie anderszins zijn 

verzekerd. 

   

10  Programma Fiets 2019-2022 (269529), vaststellen  

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 3 oktober 2019. 

Over het programma Fiets heeft een flitspeiling plaatsgevonden. 

Stemverklaringen: 

De heer Van Kleef: tevreden over inhoud en ambitie van plan. Complimenten voor doorlopen 

proces: van buiten naar binnen. Volgt kritisch de uitvoering van het plan. 

Mevrouw Verschuur vraagt aandacht voor betere verlichting op rotondes; 

Mevrouw De Groot nodigt de wethouder uit om de gevaarlijk situatie op rotonde Lijsterlaan 

te bekijken. 

 

De raad besluit unaniem: 

1 het Programma Fiets 2019-2022 en bijlage, waaronder de volgende onderdelen: 

a een visie voor de fiets met zes ambitiepunten; 

b voortzetten van de campagne “Tot Fiets” om inwoners en forensen te verleiden meer 

gebruik te maken van de fiets en daarmee bij te dragen aan een gezonde 

leefomgeving; 

c een goed, herkenbaar en verkeersveilig fietsnetwerk met vlotte en comfortabele 

snelfietsroutes en hoofdfietsroutes en aanvullende fietsroutes (nevenroutes) om het 

fietsnetwerk te optimaliseren (fijnmazig fietsnetwerk); 

d op meer plekken meer voorrang en ruimte voor de fiets (de fiets als vanzelfsprekend 

vervoermiddel); 

e voldoende en goed bereikbare fietsparkeerruimte met goede 

fietsparkeervoorzieningen waar de fiets veilig kan worden gestald in combinatie met 

de aanpak van fietsendiefstal; 

f volwaardig meetellen van fiets in beleid, investeringen en keuzes op gebieden van 

mobiliteit, economie, duurzaamheid, wonen en welzijn; 

g fietsgebruik bij bedrijven stimuleren als onderdeel van verduurzaming van mobiliteit 

bij bedrijven; 

 vast te stellen; 

2 het budget en de dekking voor de uitvoering van het Programma Fiets jaarlijks vanaf 2019 

mee te nemen in de actualisatie van het MIPI. 

 

   

11  Geactualiseerd uitvoeringsprogramma infrastructuurprojecten 2019-2023 (270749), 

instemmen met  

 

 Aan de orde gesteld in de raadscommissievergadering van 3 oktober 2019.  
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De raad besluit unaniem: 

1 in te stemmen met het geactualiseerde uitvoeringsprogramma infrastructuurprojecten 

2019-2023 bestaande uit:  

a. Projecten in uitvoering 2019-2020;  

b. Projecten in voorbereiding 2021-2023;  

c. Projecten in voorbereiding na 2023.  

2 de financiële mutaties met betrekking tot:  

a. Het groot onderhoud (bestaand areaal) en onderzoekskosten voor de jaarschijven 

2019 tot en met 2023 ad. € 5.810.000,- budgettair neutraal te verwerken in de 

begroting 2019 en de meerjarenbegroting 2020 – 2024;  

b. De beschikbare dekking voor infra investeringen (areaal uitbreiding) op basis van de 

actualisatie ad. € 20.834.000,- budgettair neutraal te verwerken in de begroting 

2019 en de meerjarenbegroting 2020-2024; 

c. De nog niet beschikbare dekking voor infra investeringen (areaal uitbreiding) op 

basis van de actualisatie ad. € 13.915.000,- onderdeel te laten zijn van de integrale 

afweging in de kadernota/begroting 2021 en volgende jaren met betrekking tot de 

beschikbare financiële ruimte; 

3 de reserve Projecten Verkeersstructuurvisie samen te voegen met de reserve AMI en de 

naam van de reserve AMI te wijzigen in reserve MIPI; 

4 de hiervoor benodigde wijziging van de programmabegroting 2019 vast te stellen. 

   

12  Verordening rechtspositie raads- en commissieleden 2019 (264026), vaststellen  

 De raad besluit unaniem: 

de Verordening Rechtspositie raads- en commissieleden Alphen aan den Rijn 2019 vast te 

stellen. 

 

   

13  Facilitaire exploitatie Westvaartpark (222370), vaststellen (met de 17e wijziging van de 

Programmabegroting 2019) 

 

 De raad besluit unaniem: 

1 de facilitaire exploitatie Westvaartpark en de daarbij behorende bijlagen vast te stellen; 

2 de neutrale financiële gevolgen (balansmutatie) op te nemen en te verwerken in de 

begroting via een separate begrotingswijziging, waaronder begrepen: 

− via het vaststellen van de facilitaire exploitatie een (verwervings)budget/dekking 

beschikbaar te stellen voor de aankoop van het plandeel ten behoeve van de 

woningbouwlocatie Westvaartpark (groot circa 33.633 m² en ca. € 2,76 mln. excl. 

btw k.k.) en 

− de eerder aangekochte gronden (geactiveerde balanswaarde) ten behoeve van de 

vergroting van het vogelweidegebied De Wilck op te nemen en te dekken in de 

facilitaire exploitatie; 

3 een krediet beschikbaar te stellen voor de aankoop van het plandeel ten behoeve van de 

stationsontwikkeling (groot circa 16.432 m² en ca. € 0,04 mln. k.k.) en na aankoop deze 

gronden te activeren op de balanspost gronden/terreinen en 

4 de bijgevoegde begrotingswijziging vast te stellen. 

 

   

14  Gemeenschappelijke regeling ODMH i.v.m. inwerkingtreding Wet normalisering rechtspositie 

ambtenaren (264860), wijziging vaststellen 

 

 De raad besluit unaniem: 

in te stemmen met het collegebesluit tot het wijzigen (3e wijziging) van de 
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gemeenschappelijke regeling Omgevingsdienst Midden-Holland. 

   

15  Bestrijding mierenoverlast Mediterraan Draaigatje (267269), instemmen met inzetten 

lokaasgel (toxisch materiaal) in uiterste nood (andere methoden volstaan niet)  

 

 Stemverklaringen: 

De heer Van Kleef: GroenLinks stemt niet in met voorstel, is tegen gebruik van gif, vraagt 

aandacht voor duurzame alternatieven en preventie; 

Mevrouw Verschuur doet suggestie om in plaats van gif te gebruiken, goudsbloemen te 

planten tegen overlast van mieren. 

De raad besluit met de stemmen van GL tegen: in te stemmen met het toepassen van 

lokaasgel (toxische materiaal) ter bestrijding van het Mediterraan Draaigatje, alleen in 

uiterste nood (andere methoden volstaan niet). 

 

   

16  (Toegevoegd punt) Zienswijzen deelname GR-en per 1 januari 2020 aan 

werkgeversvereniging voor niet-gemeenten  VNG (276413), indienen 

 

 Stemverklaring 

Mevrouw Verkleij betreurt het dat dit voorstel zo laat wordt aangeboden, heeft vraagtekens 

bij toegevoegde waarde van ledenorganisatie VNG in deze.  

De raad besluit unaniem: de Gemeenschappelijke Regelingen Holland Rijnland, 

Omgevingsdienst Midden-Holland en Regionale Dienst Openbare Gezondheidszorg Hollands 

Midden bijgevoegde zienswijzen te sturen, waarin positief wordt gereageerd op het 

voornemen tot deelname per 1 januari 2020 aan de werkgeversvereniging niet-gemeenten 

van de VNG. 

 

   

17  (Toegevoegd punt) Bekrachtigen opgelegde geheimhouding Grondexploitatie en Facilitaire 

Exploitatie bedrijventerrein Hoogewaard fase 1 (273483) 

 

 De raad besluit unaniem: de ex artikel 25 lid 2 Gemeentewet en artikel 10 lid 2 sub b WOB 

door het college opgelegde geheimhouding ten aanzien van de bijlagen Grondexploitatie en 

Facilitaire Exploitatie en bedrijventerrein Hoogewaard fase 1 te bekrachtigen. 

 

   

18  Moties en sluiting  

 Motie vreemd SGP, CDA en VVD “Trots op de Boer”:  

Motie roept op om binnen de gemeentelijke  mogelijkheden ruimhartig om te gaan met de 

agrarische sector in onze gemeente, als mogelijk stikstofmaatregelen hen treffen. 

Een aantal fracties heeft zich gestoord aan optreden van boeren in de afgelopen week en 

keuren bepaalde gedragingen van sommige boeren af. Ook wordt gewezen op het feit dat de 

gemeente in genoemde problematiek slechts een kleine rol speelt, betreft immers vooral 

landelijk en provinciaal beleid. 

Wethouder Van Velzen wijst op de grote opgave die voorligt, waarin een kleine rol voor de 

gemeente is weggelegd maar een grote rol voor landelijke politiek. Het college is bereid in 

overleg met boeren te bezien wat de gemeente kan doen, binnen de mogelijkheden van  

landelijk en provinciaal beleid. 

Motie wordt aangenomen met stemmen voor van VVD, CDA, SGP, BA, NE. 

 

Motie vreemd CDA Voorrang Verkeersknelpunten (ivm Hefbrug Boskoop) 

Motie roept college op om 

• door de nijpende situatie rond de Hefbrug Boskoop onverwijld bij de provincie Zuid-

Holland en zo mogelijk het rijk aandacht te vragen voor de hierboven genoemde 
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knelpunten en hier versneld oplossingen voor te zoeken; 

• Eveneens bij provincie per direct het gesprek aan gaan om oplossingen te zoeken voor 

de korte termijn; 

• Met de grootst mogelijke voorrang werk te maken van een tweede oeververbinding bij de 

Gouwe in combinatie met de integrale aanpak van de verkeersafwikkeling in en rondom 

Boskoop en Hazerswoude-Dorp; 

• Onderzoek te doen naar de mogelijkheid en de kosten van (voor)financiering door de 

gemeente, bedrijfsleven en buurgemeenten van de noodzakelijke werken om daarmee de 

uitvoering te kunnen bespoedigen. 

• Om op korte termijn een overleg te laten plaatsvinden tussen provincie, buurgemeenten, 

ondernemers en inwoners voor een oplossing op middellange termijn. 

Motie vreemd VVD, WKB, PvdA en SP Kom in actie voor tweede oeververbinding! 

Spreekt uit: 

• dat het van daadkracht getuigt indien de gemeente Alphen aan den Rijn zelf een 

startbedrag inlegt voor de financiering van een tweede Boskoopse oeververbinding; 

• dat het inleggen van een startbedrag de urgentie voor een tweede Boskoopse 

oeverbinding bekrachtigt; 

• hiervoor een bedrag van € 25 miljoen uit te willen trekken en deze te dekken uit de 

algemene reserve, daar de IRS-reserve is overgeheveld naar de algemene reserve en dit 

in de begroting te verwerken via de Voorjaarsrapportage 2020. 

Roept het College op: 

• dat de wethouder Infrastructuur na het ter beschikking stellen van het bovenstaande 

bedrag zich tot de provincie Zuid-Holland dient te wenden voor het resterende bedrag 

voor de realisatie van de tweede Boskoopse oeververbinding;  

• de Gemeenteraad hierover actief op de hoogte te houden middels brieven en eventuele 

informatiemarkten.  

 

Beide moties worden in samenhang besproken: 

 

Alle fracties onderkennen de urgentie van de problematiek en willen hier de hoogste 

prioriteit aan geven. Meningen verschillen over hoe omdat ook geen eenduidige oplossing 

voor handen is. De druk op het provinciale bestuur is groot en noodzaak en urgentie moet 

telkenmale worden onderstreept. 

 

Wethouder Van Velzen merkt op dat overleg met gedeputeerde veelvuldig plaatsvindt, 

waarbij hij ervan overtuigd is dat gedeputeerde zich sterk verantwoordelijk voelt voor deze 

problematiek. Maar democratische besluitvorming kost ook tijd. Bij elk oplossing zijn immers 

(tegenstrijdige) belangen in het geding, waar zorgvuldig mee moet worden om gegaan. 

gesprekken tussen provincie, belanghebbenden en gemeente zijn gaande,20 november weer 

verder. Als duidelijk is wat de beste oplossing is, volgt het geld ook. Punt is dat over de 

beste oplossing nog geen duidelijkheid bestaat. In plaats van nu al geld te reserveren is het 

college voornemens volgend jaar een fonds Wonen en Infrastructuur in te stellen waaruit de 

gewenste oplossingen kunnen worden gefinancierd. 

 

De motie van CDA e.a. wordt in stemming gebracht en aangenomen met stemmen voor van 

CDA, RGL, SGP, D66, CU, GL, NE en WKB. 

De motie van de VVD wordt in stemming gebracht en verworpen met stemmen voor van VVD, 

SP, PvdA en WKB. 
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De voorzitter sluit de vergadering om 23.45 uur. 

 

 

Vastgesteld in de openbare vergadering van 21 november 2019, 

de griffier.   de voorzitter, 

 

 

 

drs. J.A.M. Timmerman  mr.drs. J.W.E. Spies 
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Amendement 
(ingetrokken na toezegging) 

 

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op donderdag 17 

oktober 2019, gehoord de beraadslaging m.b.t. het voorstel tot vaststellen van de 

Cultuurvisie 2019-2030 Alphen aan den Rijn. 

 

Ondergetekenden stellen het volgende amendement voor: 
Aan beslispunt 1 toe te voegen: met dien verstande dat in de tekst van de visie de 
volgende wijzigingen worden aangebracht: 

• Bij de Inleiding, pagina 3, de opsomming als volgt te wijzigen: 
punt ‘Tentoonstellingen en exposities’ wordt ‘Musea, tentoonstellingen en exposities’ 

• Bij De Kaders, pagina 5, na de zin ‘Deze visie richt zich op het uiten en beleven van 
kunst en cultuur’ de volgende zin tussenvoegen ‘Immaterieel erfgoed is onderdeel 
van deze visie.  

• Bij De Kaders, pagina 5, de zin ‘Voor het cultureel erfgoed, wat ook…’ wijzigen in Voor 
het materieel erfgoed, wat ook…’ 

 

Toelichting: 
1. Immaterieel erfgoed verbindt mensen en draagt bij aan de versterking van de sociale 

cohesie. Het immateriële erfgoed kan de gemeente Alphen aan den Rijn een prachtig 
visitekaartje bieden en door dit onderdeel te koppelen aan de kunst en cultuursector 
wordt het ingebed in een visie.  

2. Lokale tradities zijn sterk geworteld in onze gemeente. Daar liggen kansen. Zeker 
omdat wij in onze gemeente een rijk verleden hebben.  
Denk onder meer aan het Romeinse verleden van de gemeente met twee Romeinse 
forten en nederzettingen (locatie Rijnplein in Alphen-Stad en locatie Zwammerdam). 
De grensroute waar deze forten deel van uitmaakten staan als Nederlandse Limes op 
de nominatie voor de Unesco Werelderfgoedlijst.  
Denk ook aan de vele zeventiende, achttiende en negentiende-eeuwse 
buitenplaatsen langs de Oude Rijn en de pannenbakkersindustrie in de twintigste 
eeuw. Ook de Tweede Wereldoorlog is niet aan de gemeente voorbij gegaan, ter 
herdenking worden binnenkort Stolpersteine geplaatst.  

3. Juist omdat er vaak weinig materieel erfgoed zichtbaar is, is het belangrijk om de 
herinnering als immaterieel erfgoed te bewaren in musea, oudheidkamers, 
archieven, bibliotheken en bij historische verenigingen. Daarnaast houden ook 
bijvoorbeeld toneelverenigingen en speciale bijeenkomsten het verleden levend. 

NieuwElan     GroenLinks 

Petra Hoogenes     Rene Driesen 
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AMENDEMENT (AANGENOMEN) 

 

Raad van Alphen aan den Rijn;  

Vergadering d.d. 17 oktober 2019 

Onderwerp: agendapunt 5 Cultuurvisie 2019-2024 voorstel en beschikbaar stellen budget 

 

De ondergetekenden stellen het volgende amendement voor:  

De tekst in besluit onder 1. van de cultuurvisie:  

1. De Cultuurvisie 'Kunst en cultuur verbindt’ 2019-2030 en de daarbij behorende 

Uitvoeringsagenda 2019-2024 vast te stellen. Daarmee spreekt de Raad voor de komende 10 

jaar de ambitie uit om:  

wordt als volgt gewijzigd:  

1.De Cultuurvisie ‘Kunst en cultuur verbindt ‘2019-2030 Fase 1 en de daarbij behorende 

uitvoeringsagenda 2019-2020 vast te stellen. Daarmee spreekt de Raad voor de komende 10 

jaar de ambitie uit om: 

Verder toevoegen besluitpunten: 

3. In het derde kwartaal 2020 de raad ter besluitvorming een ge-update Cultuurvisie 

“Kunst en cultuur verbindt” 2019-2030 Fase 2 aan te bieden en de daarbij behorende 

uitvoeringsagenda 2021-2025. Hierin zijn nieuwe inzichten en een aangescherpte ambitie 

integraal opgenomen, aangevuld o.a. met de nu nog ontbrekende paragrafen: visie op erfgoed 

en immateriële erfgoed; visie op musea; visie op poppodia; visie op theaters, visie op het 

bibliotheekwezen en visie op de huisvesting van culturele organisaties.  

4. De financiële vertaling hiervan meenemen in de programmabegroting 2021 en de 

meerjarenbegroting   2022-2025. 

5. Na 2020 om het jaar te komen met een evaluatierapport en de uitkomst daarvan mee te 

nemen in de cultuurvisie, die daarmee actueel blijft.  
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Toelichting: 

• In de raadscommissie Sociaal en Maatschappelijk Domein van 3 oktober is uitvoerig 

gesproken over de voorliggende cultuurnota. Aanwezige vertegenwoordigers van de 

fracties waren het eens, dat het document niet compleet was en er daarom geen sprake 

kan zijn van een volwaardige visie die houdbaar is tot 2030.  

• Omdat het wenselijk is spoedig met het aanstellen van de cultuurmakelaar en met de 

uitvoering van het cultuurplatform van start te gaan, de voorliggende visie nu vast te 

stellen, en in 2020 een volgende fase toe te voegen. 

• De besluitvorming over het poppodium (indien het raadsvoorstel hierover wordt 

goedgekeurd) en het popmuseum in december 2019 genomen gaat worden in de raad -of 

anders zo spoedig mogelijk na opleveren van de onderzoeken- en de visie hierop 

opgenomen wordt in Fase 2. 

• In de zomer van 2020 de nieuwe bibliotheek in gebruik genomen gaat worden en daar ook 

afspraken over moeten worden gemaakt. 

• Het contract van Boost in 2021 eindigt en de taken op gebied van talentontwikkeling dan 

ook binnen de uitvoeringsagenda van deze cultuurvisie vallen. 

• De genoemde ontbrekende paragrafen wel thuishoren bij de visie wat voor culturele 

gemeente wij willen zijn en het ook inzicht geeft de financiële vertaling daarvan in 

één oogopslag bijeen te hebben. 

• De voorgestelde evaluatie na 5 jaar in de commissievergadering te laat werd bevonden en 

er daarom voorgesteld is dat naar voren te halen en om het jaar te doen. Dat geeft 

tevens inbreng voor een regelmatige actualisatie van het beleidsdocument. 

 

 

Ondergetekenden: 

Marjon Verkleij René Driesen  Petra Hoogenes Gert van den Ham 

CDA-fractie  GroenLinks-fractie Nieuw Elan-fractie D66-fractie 

 

Peter Bontekoe  Hans van Kuijk 

 

WKB-fractie   SGP-fractie  
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AMENDEMENT (INGETROKKEN) 

 
Agendapunt 6 raadsvergadering d.d. 17 oktober 2019  

 
Onderwerp: Verbouwing theater Castellum, extra budgetten voor verbouwing  

 

De Gemeenteraad van Alphen aan den Rijn, in vergadering bijeen d.d. 17 
oktober 2019  

Ondergetekende(n) stelt/ stellen het volgende amendement voor: 
 
-Het eerste beslispunt: ‘in te stemmen met het collegebesluit van 17 

september 2019 om de verbouwing van pand Castellum door te laten gaan 
(punt 1) en de daaruit voortkomende incidentele financiële gevolgen vanwege 

de verwachte inkomstenderving van € 338.000,- in de begroting te verwerken 
via de voorjaarsnota 2020 en de definitieve afrekening in 2021 te laten 
plaatsvinden (punt 7) ’  aan te passen in het licht van de bekende informatie 

omtrent potentieel geïnteresseerde kopers van het pand Castellum en de 
Cultuurvisie, zodat het eerste beslispunt komt te luiden:  

 
• ‘De verbouwing van het pand van theater Castellum vooralsnog niet 

door te laten gaan, nu potentieel geïnteresseerde partijen zich gemeld 

hebben voor de koop van het pand Castellum en de verbouwing uit te 
stellen totdat duidelijkheid is verschaft over zowel de eventuele verkoop 

van het pand en bij gebreke daarvan uit de Cultuurvisie een duidelijke 
toekomstvisie voor het theater is opgesteld met een bijbehorend 
onderliggend financieel plaatje waar de verbouwing integraal wordt 

betrokken, die zulks aan de Gemeenteraad zullen worden overhandigd’.  
 

-Het tweede beslispunt in z’n geheel schrappen. 
 

 

Toelichting: 
• Het nu verbouwen van het pand van theater Castellum brengt met zich 

mee dat geïnteresseerde kopers van het pand in dit stadium buiten spel 
worden gezet. Het is immers nu niet duidelijk wat deze kopers zélf 

zouden willen verbouwen, zodra zij Castellum in eigendom krijgen. Het 
proces over mogelijke verkoop van het pand dient dan ook in de huidige 
staat van het pand van theater Castellum uitgevoerd te worden. 

 
• Mochten de gemelde partijen niet overgaan tot de koop van het theater 

Castellum dient de eventuele verbouwing van het pand in lijn te zijn met 
een duidelijke toekomstvisie die voortvloeiende uit de ambities en 
financiële kaders van de Cultuurvisie. Zodra een toekomstbestendig 

voorstel omtrent theater Castellum met de Cultuurvisie als basis  aan de 
Raad wordt gepresenteerd, dient dan ook duidelijk te zijn hoe enerzijds 

de verbouwing daaraan bijdraagt en wat daarvoor dient te gebeuren.  
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• Het doen van onderzoeken zoals verwoord in het tweede beslispunt, pas 

ter besluitvorming voor te leggen aan de raad , indien duidelijkheid is 

verschaft over de eventuele verkoop van het pand Castellum aan de 
eventueel geïnteresseerde partijen, zoals in eerste nieuwe beslispunt is 

opgenomen.  
 

 
Ingediend door: 

 
Anouk Noordermeer, VVD  Ank de Groot, RGL  Iris van de Kolk, SP 
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Amendement D66 theater Castellum (beslispunten 2 en 3 aangenomen) 

 

1. In te stemmen met het collegebesluit van 17 september 2019 om de verbouwing 

van het pand Castellum door te laten gaan (punt 1) en de daaruit voortkomende 

incidentele financiële gevolgen vanwege de verwachte inkomstenderving van € 

338.000 in de begroting te verwerken via de voorjaarsnota 2020 en de definitieve 

afrekening in 2021 te laten plaatsvinden (punt 7). (aangehouden tot raad 12 dec 

2019) 

2. Een incidenteel budget beschikbaar te stellen van € 20.000 door gebruik te maken 

van de vrije ruimte binnen de reserves Sociaal domein en dit in de begroting te 

verwerken via de Najaarsnota 2019 voor het uitwerken van advies 2 en 3 van de 

GalanGroep (bijgevoegd) voor: 

a Een traject  waarbij (juridisch) advies wordt ingewonnen op welke manier 

geïnteresseerde ondernemers, exploitanten of investeerder in het pand 

Castellum betrokken kunnen worden bij de exploitatie en/of verkoop van het 

pand Castellum. Op basis van dit advies tot een voorstel komen.  

Uitgangspunt is dat de uitvoering van theater- en podiumkunsten in het pand 

blijven bestaan en dat het pand dus een culturele bestemming behoudt.  

b De huidige governance-structuur wordt in het onderzoek en voorstel 

meegenomen. 

3. Een incidenteel budget beschikbaar te stellen van € 20.000 door gebruik te maken 

van de vrije ruimte binnen de reserves Sociaal domein en dit in de begroting te 

verwerken via de Najaarsnota 2019 voor een behoefte- en haalbaarheidsonderzoek 

naar een fysiek poppodium in Alphen aan den Rijn en dit uit te werken in een 

voorstel. 

 

M. de Vries
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Iris van de Kolk 

(ingetrokken)
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AMENDEMENT Agendapunt 7 raadsvergadering 17 oktober 2019 (AANGENOMEN) 

 

Onderwerp: Beleidsnota kinderboerderijen en dierenweides gemeente Alphen aan den Rijn  

                   2019-2025 

 

 

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen d.d. 17 oktober 2019 

 

 

Ondergetekende(n) stellen het volgende amendement voor: 

Na besluitpunt 3 luidende als volgt:  

 

3.  in te stemmen met de in hoofdstuk 3 geschetste uitwerking toekomstige situatie; 

 

Toe te voegen punt 4, luidende als volgt: (in vet uitgedrukt) 

 

4.   als volgt invulling te geven aan de in de raadsvergadering van 4 juli jl. overgenomen  

      motie (lees: door de betreffende wethouder gedane toezegging om de drie  

       kinderboerderijen open te houden: 

 

➢ om naar de in hoofdstuk 3 geschetste uitwerking van de toekomstige situatie te 

kunnen groeien een bedrag van maximaal € 150.000,--  incidenteel te reserveren 

vanuit de reserves van het sociaal domein; 

➢ dit bedrag in drie jaarlijkse termijnen beschikbaar te stellen;  

➢ deze termijnen vast te stellen in samenspraak met de SAK; 

➢ af te spreken met de SAK hoe om te gaan met besparingen die lopende de periode 

van drie jaar gerealiseerd worden; 

➢ aan het eind van de 3 jaar het restant van de reservering in de domein reserve te 

laten terugvloeien; 

➢ in het in 2019  op te stellen uitvoeringsprogramma afspraken te maken over 

evaluatie; 

➢ de SAK de nodige ondersteuning –waarover nog nadere afspraken dien te worden 

gemaakt- te bieden bij het voorbereiden en sluiten van 

samenwerkingsovereenkomsten met bedrijven en organisaties; 

➢ in het uitvoeringsprogramma prestatie indicatoren op te nemen op gebied van 

duurzaamheid, klantgerichtheid, samenwerking  en diervriendelijkheid; 

➢ de raad hiervan jaarlijks in commissieverband op de hoogte te stellen. 
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Toelichting: 

• Het raadsvoorstel invulling geeft aan de –overigens niet in stemming gebrachte- 

motie om drie kinderboerderijen open te houden; 

• Het in het raadsvoorstel geschetste perspectief van voor de omgeving op maat 

gesneden, duurzame en de diervriendelijke kinderboerderijen invulling geeft aan de 

motie 

• We van mening zijn dat naast het voorgestelde structurele subsidiebedrag  eveneens 

een extra tijdelijke bijdrage noodzakelijk is voor de Stichting Alphense 

Kinderboerderijen  (SAK) om  te kunnen groeien naar het geschetste perspectief.  

 

 

Ondertekening en naam:  

 

CDA                       GroenLinks               RGL                    PvdA              CU 

Johan Wijnhorst      Wouter van Kleef      Ank de Groot      Henk Goes     Caroline Blom 

 

 

SGP   VVD  SP 

Hans van Kuijk        Elise Braat Ginet Groep  

 



 

 

    
 

 

Raadsvergadering 17 oktober 2019 

 

Motie vreemd aan de orde: “ Trots op de boer!” (aangenomen)  
 

De raad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 17 oktober 2019, 

constaterende dat: 

• er op dinsdag 1 oktober jl. een massaal boerenprotest is geweest in Den Haag; 

• boeren zich door de overheid, samenleving en organisaties weggezet voelen als de grootste 

milieuvervuilers en dierenmishandelaars, waardoor hun vertrouwen in o.a. de overheid tot 

een dieptepunt is gedaald. 

 

Overwegende dat: 

• de gemeente Alphen aan den Rijn een plattelandsgemeente in het Groene Hart is en veel 

boeren kent; 

• de boeren ons van hoogwaardig voedsel voorzien met oog voor milieu en dierenwelzijn; 

• de boeren mede onderhouders zijn van ons buitengebied en unieke veenweidegebied en de 

boeren daarvoor meer waardering verdienen; 

• het vertrouwen van de boeren in de overheid snel hersteld moet worden en dat wij als 

gemeente Alphen aan den Rijn hierin de eerste stap zetten door onze waardering uit te 

spreken richting de boeren. 

 

spreekt uit dat de gemeente Alphen aan den Rijn:  

 

• grote waardering heeft voor het werk van alle boeren, maar in het bijzonder  de boeren uit 

onze gemeente en hen steunt; 

• ziet met hoeveel passie ze bezig zijn met het produceren van ons voedsel, het onderhouden 

van de natuur en de liefde die ze hebben voor hun werk en hun dieren; 

• trots is op de gehele agrarische sector en daarmee “Trots op de boer!” 

roept naast bovengenoemd statement het college op: 

• om binnen de gemeentelijke  mogelijkheden ruimhartig om te gaan met de agrarische sector 

in onze gemeente, als mogelijk stikstofmaatregelen hen treffen. 

 

en gaat over tot de orde van de dag, 

 

SGP fractie,  CDA fractie,  VVD fractie, 

Hans van Kuijk  Jeroen van Gool  Bas Leenaerts  



 

 

 

Motie: Voorrang verkeersknelpunten (aangenomen) 

Vreemd aan de orde van de dag  

De raad van de gemeente Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 17 oktober 2019;  

gehoord de beraadslaging, 

overwegende dat; 

• Op donderdag 10 oktober is op laste van de Provincie Zuid-Holland de hefbrug in 
Boskoop met onmiddellijke ingang gesloten voor alle verkeer; 

• Deze afsluiting een enorme impact heeft voor de inwoners, het winkelend publiek, 
winkeliers, scholieren en voor de belangrijke sierteeltsector. 

• De toegenomen verkeersdruk op de N209 en N207 en ervaren overlast voor onze 
inwoners boven toelaatbare grenzen uitstijgt; 

• Dit ook geldt voor ondernemers die voor hun logistieke processen afhankelijk zijn van 
de Gouwe; 

• Er al jaren geen verbetering is in de verkeersproblematiek rond Boskoop en 
Hazerswoude-dorp; 

• De problematiek op de N207 en N209 alleen maar verslechtert door een toegenomen 
verkeersdruk uit buurgemeenten;  

• Er wordt gewerkt aan het omleiden van verkeerstromen volgens de Planstudie N207 
Zuid en de studies Beter Bereikbare Gouwe en Programmatische Aanpak Gouwe, 
zoals de Bodegravenboog; 

• Besluitvorming van de Provinciale Staten in deze nog niet spoedig aanstaande is; 

roept het college op; 

• Om door de nijpende situatie rond de Hefbrug Boskoop onverwijld bij de provincie 
Zuid-Holland en zo mogelijk het rijk aandacht te vragen voor de hierboven genoemde 
knelpunten en hier versneld oplossingen voor te zoeken; 

• Eveneens bij provincie per direct het gesprek aan gaan om oplossingen te zoeken 
voor de korte termijn; 

• Met de grootst mogelijke voorrang werk te maken van een tweede oeververbinding bij 
de Gouwe in combinatie met de integrale aanpak van de verkeersafwikkeling in en 
rondom Boskoop en Hazerswoude-Dorp; 

• Onderzoek te doen naar de mogelijkheid en de kosten van (voor)financiering door de 
gemeente, bedrijfsleven en buurgemeenten van de noodzakelijke werken om 
daarmee de uitvoering te kunnen bespoedigen. 

• Om op korte termijn een overleg te laten plaatsvinden tussen provincie, 
buurgemeenten, ondernemers en inwoners voor een oplossing op middellange 
termijn. 

en gaat over tot de orde van de dag.  

Jeroen van Gool  Peter Bontekoe Ank de Groot  Hans van Kuijk 

Helma van der Louw  

CDA    WKB   RGL   SGP 

André de Jeu 

NieuwElan

https://upload.wikimedia.org/wikipedia/commons/b/b0/CDA_logo.svg


 

 

 

 

 
 

Motie vreemd aan de orde:  
Kom in actie voor tweede oeververbinding! (VERWORPEN) 

 
De gemeenteraad van Alphen aan den Rijn in vergadering bijeen op 

17 oktober 2019, 
 

gehoord de beraadslaging, 
 

Overwegende dat: 
 

• de verkeersstromen tussen Boskoop-Oost en Boskoop-West kwetsbaar 
zijn doordat er slechts één oeververbinding is, namelijk de Boskoopse 

Hefbrug; 

 
• daarnaast de Gouwe ook een belangrijke vaarroute is voor onder meer 

de beroepsvaart, die afhankelijk is van de brugopening van de 
Boskoopse Hefbrug om hun bestemming te bereiken; 

 
• de omvang van deze kwetsbaarheid zichtbaar en voelbaar is geworden, 

nadat de Boskoopse Hefbrug om veiligheidsredenen op 10 oktober 2019 
volledig is afgesloten; 

 
• deze afsluiting naast veel (verkeers)overlast voor de Boskopers ook 

schade oplevert voor lokale ondernemers en de positie van de 
Greenport;  

 
• de urgentie voor een tweede oeververbinding bij Boskoop meer dan 

duidelijk is geworden; 

 
• deze urgentie in de Gemeenteraad breed wordt gevoeld gelet op deze 

vele moties en amendementen die in het verleden omtrent dit 
onderwerp aan bod zijn gekomen.  

 
Constaterende dat: 

 
• de provincie Zuid-Holland de mogelijkheden voor een Boskoopse 

tweede oeververbinding reeds onderzoekt in de Programmatische 
Aanpak Gouwe (PAG) / Beter Bereikbaar Gouwe; 

 
• de gemeente Alphen aan den Rijn volgens de zogenoemde 

stakeholdersladder van de PAG / Beter Bereikbaar Gouwe over kwesties 
kan en mag meebeslissen; 

 



 

 

• daarnaast ook een gemeentelijke raadsklankbordgroep 

verkeersproblematiek Hazerswoude-Dorp – Boskoop zich over dit 

dossier buigt;  
 

• tot op heden dit nog niet heeft geleid tot concrete besluitvorming; 
 

• thans de ogen enkel op de provincie Zuid-Holland gericht zijn om 
knopen door te hakken over een tweede oeververbinding, waarbij de 

invloed van de gemeente Alphen aan den Rijn zich enkel beperkt tot het 
vragen van aandacht; 

 
• hierbij de invloed en mogelijkheden vanuit de gemeente Alphen aan den 

Rijn zelf volledig onbenut blijven; 
 

• de gemeente Alphen aan den Rijn de urgentie omtrent het 
besluitvormingsproces over een tweede oeververbinding zelf ook kan 

aankaarten c.q. beïnvloeden.  

 
Spreekt uit: 

 
• dat het van daadkracht getuigt indien de gemeente Alphen aan den Rijn 

zelf een startbedrag inlegt voor de financiering van een tweede 
Boskoopse oeververbinding; 

 
• dat het inleggen van een startbedrag de urgentie voor een tweede 

Boskoopse oeverbinding bekrachtigt; 
 

• hiervoor een bedrag van € 25 miljoen uit te willen trekken en deze te 
dekken uit de algemene reserve en dit in de begroting te verwerken via 

de Voorjaarsnota 2020. 
 

Roept het College op: 

 
• dat de wethouder Infrastructuur na het ter beschikking stellen van het 

bovenstaande bedrag zich tot de provincie Zuid-Holland dient te 
wenden voor het resterende bedrag voor de realisatie van de tweede 

Boskoopse oeververbinding;  
 

• de Gemeenteraad hierover actief op de hoogte te houden middels 
brieven en eventuele informatiemarkten.  

 
En gaat over tot de orde van de dag 

 
VVD-fractie    WKB-fractie  PvdA-fractie  SP-fractie 
 

 
Bas van Polanen Peter Bontekoe Ernst-Jan Straver Iris van de Kolk 

 


